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Muut saapuvilla olleet 
 

Juha Jormanainen kaupunginhallituksen edustaja 
Veijo Mikola kaupunginhallituksen edustaja 
Kalle Myllymäki kaupunginhallituksen edustaja 
Ari Korhonen, Konsernihallinto kaupunginjohtaja 
Anna-Kristiina Järvi, Konsernihallinto  talousjohtaja 
Antti Korte, Tekninen keskus  tekninen johtaja 
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Asiat  130 - 150 § 
 
Allekirjoitukset 
 
  

Janne Laulumaa Jarmo Niitynperä 
puheenjohtaja pöytäkirjanpitäjä 

 
Pöytäkirjan tarkastus Raisio, 7.9.2017 
 
 
 
  Janette Broberg  Eija Erasvuo 
 
Pöytäkirja on ollut yleisesti nähtävänä 
 
  Raisio, 8.9.2017 
 
 
   
  Jarmo Niitynperä 
  Pöytäkirjanpitäjä 
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130 §  

Kokouksen laillisuuden toteaminen 

 
Päätösehdotus Valtuusto toteaa kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

 
Päätös Valtuusto totesi kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 
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131 §  

Kahden pöytäkirjantarkastajan valitseminen 

 
Päätösehdotus Valtuusto valitsee tämän kokouksen pöytäkirjantarkastajiksi valtuutetut Ja-

nette Brobergin ja Eija Erasvuon. 
 

Päätös Valtuusto valitsi tämän kokouksen pöytäkirjantarkastajiksi valtuutetut Janette 
Brobergin ja Eija Erasvuon. 
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132 §  

Esityslistan hyväksyminen 

 
Päätösehdotus Valtuusto päättää käsitellä asiat laaditun esityslistan mukaisessa järjestyk-

sessä. 
 

Päätös Valtuusto päätti käsitellä asiat laaditun esityslistan mukaisessa järjestyksessä. 
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Kaupunginhallitus § 238 26.6.2017 

 

 Asianro 175/02.05.01/2017 

§ 133 

Lisämäärärahaesitykset sivistyskeskuksen hankkeisiin 

 

Päätöshistoria 

 

Sivistyslautakunta 21.6.2017 § 76 

 

 ”Talouspäällikkö Esa Ilanti 12.6.2017: 

 

Opetushallitus on 12.12.2016 myöntänyt Raision kaupungille Lyijystä bitteihin 

hankkeelle 24.000 euron avustuksen käytettäväksi uuden pedagogiikan, uu-

sienoppimisympäristöjen ja uusien opetussuunnitelman perusteiden mukai-

seen kehittämis- ja koulutustoimintaan, hankkeen omarahoitusosuus on 6.000 

euroa. 

 

Määrärahan korotustarve vuoden 2017 talousarvioon: 

 

Tulot 

3330.312039 Muut tuet ja avustukset, 24.000 euroa 

 

Menot 

4003.312039 Tilapäisten viranhaltijoiden kk-palkat, 19.000 euroa 

4100.312039 Kvtel-maksut, 5.000 euroa 

 

Opetushallitus on myöntänyt 12.12.2016 Taitavat digituutorit hankkeelle 8.700 

euron avustuksen. Hankkeelle hyväksytyt kokonaisnettomenot ovat yhteensä 

10.875 euroa, omarahoitusosuus on 2.175 euroa. 

 

Valtionavustus myönnetään hakutiedotteen mukaisesti järjestetystä tutoropet-

tajien koulutuksesta ja tutoropettajana toimivan henkilön osaamisen kehittämi-

sestä aiheutuviin kustannuksiin. Avustusta voi käyttää koulutuskustannuksiin 

sekä koulutukseen osallistumisesta aiheutuviin sijais- ja matkakustannuksiin. 

 

Määrärahan korotustarve vuoden 2017 talousarvioon: 

 

Tulot 

3330.312038 Muut tuet ja avustukset, 8.700 euroa 

 

Menot 

4003.312038 Tilapäisten viranhaltijoiden kk-palkat, 5.000 euroa 

4100.312038 Kvtel-maksut, 3.700 euroa 

 

 

Päätösehdotus Rehtori Leena Laakso 
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Sivistyslautakunta päättää 

 

esittää kaupunginhallitukselle lisämäärärahaa vuoden 2017 talousarvioon esi-

tetyn mukaisesti. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös  Sivistyslautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 
 
 
Kaupunginhallitus 26.6.2017 238 §  

 

”Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto myöntää lisämäärära-
haa vuoden 2017 talousarvioon seuraavasti: 
 

Tulot 

3330.312039 Muut tuet ja avustukset, 24.000 euroa 

 

Menot 

4003.312039 Tilapäisten viranhaltijoiden kk-palkat, 19.000 euroa 

4100.312039 Kvtel-maksut, 5.000 euroa 

 

Tulot 

3330.312038 Muut tuet ja avustukset, 8.700 euroa 

 

Menot 

4003.312038 Tilapäisten viranhaltijoiden kk-palkat, 5.000 euroa 

4100.312038 Kvtel-maksut, 3.700 euroa 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Oheismateriaali  1 Valtionavustuspäätökset 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto myöntää lisämäärärahaa vuoden 2017 
talousarvioon seuraavasti: 
 

Tulot 

3330.312039 Muut tuet ja avustukset, 24.000 euroa 

 

Menot 
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4003.312039 Tilapäisten viranhaltijoiden kk-palkat, 19.000 euroa 

4100.312039 Kvtel-maksut, 5.000 euroa 

 

Tulot 

3330.312038 Muut tuet ja avustukset, 8.700 euroa 

 

Menot 

4003.312038 Tilapäisten viranhaltijoiden kk-palkat, 5.000 euroa 

4100.312038 Kvtel-maksut, 3.700 euroa 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Kaupunginhallitus § 239 26.6.2017 

 

 Asianro 203/12.01.03/2017 

§ 134 

Valtuutettu Vesa Parantaisen ym. valtuutettujen aloite koskien yksinäisten lasten 

ja nuorten kartoittamista ja toimenpiteiden toteuttamista yksinäisyyden poista-

miseksi 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 23.1.2017 18 §  

 

Valtuutettu Vesa Parantainen jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Vuoden 2016 viimeisessä kaupunginvaltuuston kokouksessa käsittelimme 

Sähköisen hyvinvointikertomuksen vuosittaista raportointia. 

 

Raportista kävi ilmi, että noin joka kymmenennellä oppilaalla ei ole ainutta-

kaan läheistä ystävää. Vaisaaren yläkoulussa on noin 750 oppilasta. Tämä 

tarkoittaa, että yksinäisten määrä on hälyttävä ja murheellinen n. 75 oppilasta. 

Emme pidä mahdottomana, että samansuuntaista yksinäisyyttä koetaan myös 

alakouluissa, joissa oppilaita on noin 1500. 

 

Yksi merkittävä syy yksinäisyyteen saattaisi olla kiusaaminen. Kiusaamisesta 

on sosiaalisen median, ja erityisesti siellä olevien ryhmien myötä, tullut vaike-

asti todennettavaa. 

 

Esitämme, että nämä yksinäiset lapset ja nuoret kartoitetaan ja selvitetään 

syyt. Raisiolla on merkittävä rooli LAPE-hankkeessa, jonka tavoitteena on 

edistää lasten ja nuorten sekä perheiden hyvinvointia. Hanke on maakunnalli-

nen ja odotamme sieltä saavamme hyviä ja konkreettisia käytäntöjä ja työka-

luja. Omana työkaluna tähän työhön meillä on yli hallintokuntarajojen toimiva 

oppilashuollon ohjausryhmä. 

 

Lisäksi esitämme varhaiskasvatuksen VARKE-työryhmän ottavan tämän seu-

raavaksi teemakseen. 

 

Yksinäinen, kiusattu tai ei, lapsi tai nuori on paitsi hirvittävä henkilökohtainen 

tragedia, myös merkittävä yhteiskunnallinen menoerä. Valtiontalouden tarkas-

tusvirasto on laskenut vailla työ- tai opiskelupaikkaa olevan nuoren kustanta-

van yhteiskunnalle n. 30 000€ vuodessa. Eivät kaikki yksinäiset tietenkään jää 

kotiin, mutta merkittävä riski se on. Lisäksi jos siihen tulee lisäksi syrjäyty-

mistä lieveilmiöineen hintalappu on huomattavasti suurempi. 
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Valtuustoryhmämme esittää, että Raision oppilashuollon ohjausryhmä kartoit-

taa yksinäiset lapset ja nuoret sekä ryhtyy toimenpiteisiin vähentääkseen ja 

poistaakseen yksinäisyyden lasten ja nuorten elämästä Raisiossa. 

 

23.1.2017 SDP:n valtuustoryhmä 

 

Vesa Parantainen Jarmo Rosama 

Kimmo Nurmi Kimmo Kosonen 

Sirpa Ek  Raimo Sulonen 

Juha Hellsten Veijo Mikola 

Anita Ruusuranta Janne Laulumaa 

Hannele Lehto-Laurila Jyrki Yrttiaho 

Aarre Lehtonen Eija Nurmi 

Kari Hanka  Pekka Närhinen 

Kiira Lasarov-Pernaja Juha Jormanainen” 

 

 

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 

 

 

Kaupunginhallitus 6.2.2017 § 36 

 

 ”- - - 

 

 Kaupunginhallitus lähettää valtuutettu Vesa Parantaisen aloitteen koskien yk-

sinäisten lasten ja nuorten kartoittamista ja toimenpiteiden toteuttamista yksi-

näisyyden poistamiseksi sosiaali- ja terveyskeskuksen sekä sivistyskeskuk-

sen valmisteltavaksi - - -” 

 

 

Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta 21.6.2017 § 92 

 

”Vs. perhepalvelujen johtaja Hannele Elo-Kuru ja palveluohjaaja Minna Lehti-

nen: 

 

Kaupunginhallitus on lähettänyt valtuutettu Vesa Parantaisen aloitteen kos-

kien yksinäisten lasten ja nuorten kartoittamista ja toimenpiteiden toteutta-

mista yksinäisyyden poistamiseksi sosiaali- ja terveyskeskuksen sekä sivis-

tyskeskuksen valmisteltavaksi.   

 

Sosiaali- ja terveyskeskus esittää vastauksessaan seuraavaa: 

 

Yksinäisyys on koko Suomessa huolta herättävä, kasvava ilmiö. Yliopistotut-

kija Niina Junttilan mukaan yksinäisyystutkijoiden tavoite on saada ilmiö julki-

seen keskusteluun. Pitkään on kuviteltu, että yksinäisyys alkaa vaivata lapsia 

vasta koulussa, mutta sama ilmiö on näkyvissä myös päiväkodeissa. Yksinäi-
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syys kulkee ihmisen mukana pahimmillaan koko elämän. Niina Junttilan uu-

simmassa teoksessa ”Kavereita nolla” todetaan, että yksinäisyyttä torjutaan 

parhaiten esim. tukemalla koulujen kerhotoimintaa, aamu- ja iltapäiväkerhoja, 

pieniä koululuokkia sekä yksinäisiä äitejä neuvolassa. Yksi tärkeimmistä ta-

voitteista on katkaista yksinäisyyden periytyminen.  

 

Raision perhepalvelut on kehittänyt yhdessä muiden kaupungin toimijoiden 

sekä Raision seurakunnan ja järjestöjen kanssa vapaaehtoistyötä, jonka yh-

tenä tavoitteena on yksinäisyyden ennaltaehkäisy ja poistaminen. Esim. Man-

nerheimin Lastensuojeluliiton kylämummi ja -vaaritoiminnan kautta on ollut 

mahdollista saada yksittäiselle lapselle tai yksinhuoltajaäidille ”varamummi tai 

-vaari”. Eri järjestöjen toteuttama tukihenkilö- ja tukiperhetoiminta tarjoaa mo-

nelle lapselle mahdollisuuden kodin ulkopuolisen aikuisen tukeen ja sosiaali-

siin vuorovaikutussuhteisiin. Perhekeskus Satelliitti on yhdessä perhepalvelu-

jen, sivistyspalvelujen ja MLL:n kanssa toteutettu palvelu, jonka tarkoituksena 

on tarjota pikkulapsiperheille tukea ja toimintaa. 

 

Perhepalvelujen ja sivistyspalvelujen kerho- ja ryhmätoiminnalla pyritään tu-

kemaan yksinäisiä ja syrjään vetäytyviä lapsia. Esim. kesäkerho, herrasmies-

kerho ja sosiaalisten taitojen ryhmä ovat keskusten yhteisvoimin toteuttamia 

toimintoja. Mainittakoon, että sosiaalisten taitojen ryhmäohjaajia on koulutettu 

sekä perhepalveluista että sivistyspalveluista. Perhepalvelut tarjoaa lapsille ja 

nuorille myös yksilöllistä läksyvalmennusta sekä opiskelijoiden että vapaaeh-

toisten tuottamana palveluna.  

 

Perhepalvelujen työntekijöiden toimintatapa on jalkautua lasten ja nuorten 

kasvuympäristöihin. Erityisesti koulujen psykiatriset sairaanhoitajat, palve-

luohjaaja ja perhetyöntekijät tapaavat paljon lapsia ja perheitä päiväkodeissa 

ja kouluilla ja pystyvät näin kartoittamaan lapsen ja perheen tilanteen hyvissä 

ajoin ennen kriisiytymistä ja tarjoamaan tarvittavaa apua. Yhtenä hyväksi to-

dettuna menetelmänä Raisiossa on otettu käyttöön Lapset puheeksi- mene-

telmä, johon koulutetaan sosiaali- ja terveyspalvelujen sekä sivistyspalvelujen 

työntekijöitä. Tällä menetelmällä pystytään hyvin kartoittamaan ja löytämään 

yhteinen ymmärrys lapsesta ja perheen tilanteesta.  

 

Perhepalvelujen Pyydä apua -napin kautta avun pyyntö on tehty mahdollisim-

man helpoksi. Tätä kautta on yhteydenottoja viikoittain ja näiden yhteydenot-

tojen joukossa on ollut esim. yksinäiseksi itsensä kokevia nuoria ja perheitä.  

 

Uutena ryhmätoimintana on suunnitelmissa KOTA ry:n kanssa yksinäisille ja 

syrjäänvetäytyville 5-luokkalaisille suunnattu toiminnallinen ryhmätoiminta. 

KOTA ry on hakemassa hankerahoitusta STEA:lta vuosille 2018 – 2021. 

Hankkeessa on mukana Raision lisäksi myös Turku. 

 

 Perhepalvelut näkee lasten ja perheiden yksinäisyyden todellisena ongel-

mana, johon yhdessä kaupungin toimijoiden, seurakunnan ja järjestöjen 

kanssa pystytään vaikuttamaan ja kehittämään erilaisia yksinäisyyttä helpotta-

via toimia.  
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Päätösehdotus Sosiaali- ja terveysjohtaja Juha Sandberg 

 

Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta antaa kaupunginhallitukselle ja edel-

leen -valtuustolle edellä olevan valmistelun mukaisen vastauksen valtuutettu 

Parantaisen tekemään valtuustoaloitteeseen. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Sivistyslautakunta 21.6.2017 § 77 

 

”Rehtori Heli Kivelä, koulupsykologit Tuija Elomäki, Suvi Hakomaa ja Mirka 

Hynninen 8.6.2017: 

 

Oppimiskeskustelut ovat osa oppilaan arviointia. Nämä keskustelut pidetään 

vuosittain marraskuun ja helmikuun välisenä aikana ja paikalla niissä ovat op-

pilaan ja opettajan lisäksi myös huoltajat. Keskustelussa käydään läpi oppimi-

sen lisäksi myös oppilaan kokonaishyvinvointiin liittyviä aiheita kuten kaveri-

suhteita koulussa. Oppimiskeskusteluissa sekä oppilaalla että huoltajalla on 

mahdollisuus tuoda esiin huolensa oppilaan yksinäisyyteen tai muuhun asi-

aan liittyen. Kouluilla on käynnistetty vuosittain ns. kaverikerhoja, jotka on tar-

koitettu lujittamaan oppilaiden sosiaalisia taitoja kuten kaveritaitoja. Yksinäi-

siksi itsensä kokevia lapsia on kutsuttu mukaan kaverikerhojen toimintaan. 

Alakouluissa HYR-ryhmä eli koulun hyvinvointiryhmä on myös ottanut kantaa 

kaveriasioihin ja pyrkinyt luomaan koululle ilmapiiriä, joka tukee kaverisuhteita 

ja vastustaa kiusaamista. Näissä ryhmissä on käsitelty KiVa-kouluteemoja ja 

tutustuttu kouluissa tehtyihin kiusaamiskyselyihin. HYR-ryhmässä ovat mu-

kana koulun aikuisten ja oppilaiden lisäksi myös vanhempien edustajia. 

 

Oppilashuoltohenkilöstö, koulupsykologit ja –kuraattorit sekä kouluterveyden-

hoitajat  ja - lääkärit, tapaavat oppilaita ja vanhempia  kouluilla. Tapaamisissa 

keskustellaan lähes poikkeuksetta myös lasten kaverisuhteista. Koulutervey-

denhoitaja tapaa kaikki lapset vuosittain ja näissä tarkastuksissa käsitellään 

myös kaverisuhdeasioita. Tarvittaessa lapset ja nuoret ohjataan sopiviin pal-

veluihin yhteistyössä muiden toimijoiden kanssa (mm. järjestöjen toteuttama 

tukihenkilötoiminta tai sosiaalisten taitojen ryhmät).  Kunnassa on kuluneen 

lukuvuoden aikana lisätty resurssia palkkaamalla koulupsykologi nuorille sekä 

kuraattori alakouluihin.  Tarve palveluihin on ollut huomattava.  Lisäresurssi 

on mahdollistanut myös erilaisten viikoittain kokoontuvien ryhmien vetämisen.  

Raision lukiolla on alettu järjestää joka lukuvuosi yhteistyössä Linkki-toimin-

nan kanssa Rennox-ryhmää, joka on stressinhallinta- ja hyvinvointiryhmä 

nuorille. Ryhmässä käsitellään mm. stressiin, jännittämiseen ja itsetuntemuk-
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seen liittyviä asioita, ja siellä on mahdollisuus tutustua muihin samassa tilan-

teessa oleviin nuoriin ja saada vertaistukea. Ryhmässä käsitellään ihmissuh-

teisiin liittyviä teemoja, ja yksi ryhmään ohjaamisen/hakeutumisen peruste on 

uusien kaverisuhteiden luominen. Jatkossa Rennox-ryhmä on tarkoitus järjes-

tää sekä syys- että kevätlukukaudella. Sitten kun ammatilliseen opetukseen 

saadaan oma koulupsykologi, voi Rennox-toimintaa laajentaa myös Rasekon 

opiskelijoille. Myös muita hyvinvointia, jaksamista ja kaverisuhteiden muodos-

tamista tukevia ryhmiä (esim. jännittäjä- tai mielialataidot-ryhmä) voisi suunni-

tella jatkossa tarjottavaksi yhdessä sekä Raision lukion että Rasekon opiskeli-

joille. 

 

Suunnitelmissa on jatkaa erilaista ryhmätoimintaa osin yhteistyössä sosiaali- 

ja terveystoimen kanssa (sosiaalisten taitojen ryhmä, Rennox, tunnetaitojen 

ryhmät), jotka voivat vaikuttaa positiivisesti myös lapsen ja nuoren kaverisuh-

teisiin. 

 

Koulujen monenlainen kerhotoiminta tukee osaltaan myös lasten kaverisuh-

teita ja ehkäisee yksinäisyyttä. Iltapäiväkerho toiminta siirtyy kaupungin 

omaksi toiminnaksi syksyllä 2017 jatkuen lähes entisenlaisena tarjoten 1.-2. 

luokkalaisille toimintaa iltapäiviin. 

 

 

Päätösehdotus Rehtori Leena Laakso 

 

Sivistyslautakunta päättää 

 

antaa kaupunginhallitukselle ja –valtuustolle yllä olevan vastauksen valtuusto-

aloitteeseen. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös  Sivistyslautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 
 
 
Kaupunginhallitus 26.6.2017 239 §  

 

”Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 

 

 merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

 saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 
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Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Kaupunginhallitus § 240 26.6.2017 

 

 Asianro 383/06.00.00/2017 

§ 135 

Valtuutettu Juha Hellsténin ym. valtuutettujen aloite koskien päivystyksen laajen-

tamista Raision terveysasemalla 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 13.3.2017 35 §  

 

 Valtuutettu Juha Hellstén jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Turun alueen päivystyspalvelut on keskitetty Tyksissä sijaitsevaan yhteis-

päivystykseen jonka palveluiden järjestämisestä vastaa ensihoidon ja päivys-

tyksen liikelaitos. Kiireellistä hoitoa tarvitsevat potilaat hoidetaan ensisijaisesti 

omalla terveysasemalla sen aukioloaikana. 

 

On esiintynyt pohdintaa siitä, voisiko oman terveysaseman päivystysaikaa 

pidentämällä pienentää ruuhkia keskitetyssä päivystyksessä ja saavuttaa sa-

malla säästöä kokonaiskustannuksissa. 

 

Ehdotan, että selvitetään, olisiko päivystyksen laajentaminen Raision terveys-

asemalla perusteltua palveluiden saannin tai kustannustenhallinnan näkökul-

masta. 

 

Raisiossa 13.3.2017 

 

Juha Hellstén Janne Laulumaa 

Teuvo Helenius Kimmo Kosonen 

Anita Ruusuranta Jarmo Rosama 

Vesa Parantainen Sirpa Ek 

Raimo Sulonen Veijo Mikola” 

 

 

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 

 

Pöytäkirjaan merkittiin, että valtuutettu Mika Koivisto poistui kokouksesta tä-

män asian käsittelyn aikana klo 19.29. 

 

Kaupunginhallitus 27.3.2017 § 87 

 

 ”- - - 

 Kaupunginhallitus lähettää - - - valtuutettu Juha Hellsténin aloitteen koskien 

päivystyksen laajentamista Raision terveysasemalle sosiaali- ja terveyskes-

kuksen valmisteltavaksi, - - -” 
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Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta 21.6.2017 § 93 

 

  ”Johtava ylilääkäri Arto Raassina 14.6.2017: 

 

Varsinais-Suomen sairaanhoitopiirin Ensihoidon ja päivystyksen liikelaitos 

aloitti alueellisesti keskitetyn yhteispäivystyksen TYKS:n T-sairaalan laajen-

nusosassa huhtikuussa 2013. Siitä asti virka-ajan ulkopuolinen perustervey-

denhuollon päivystys on toiminut yhteispäivystyksen tiloissa.  

 

Sosiaali- ja terveyspalveluiden lautakunta on viimeksi käsitellyt yhteispäivys-

tyksen tilannetta 11.6.2014. Tällöin valtuustolle annetussa selvityksessä to-

dettiin mm. että:  

 

Esityksen potilasnäkökulman osalta keskeiset asiat ovat toteutuneet. Potilas-

turvallisuus on lisääntynyt keskitetyssä päivystyksessä hoidettujen potilaiden 

osalta. Päivystyspisteessä on saatavilla ympäri vuorokauden laboratorio- ja 

röntgenpalvelut sekä eri erikoisalojen erikoislääkärikonsultaatiot. Päivystyk-

sellinen tutkimus ja hoito voidaan toteuttaa yhdessä paikassa.  

 

Jonkin verran kyselyjä on aiheuttanut yhteispäivystyksen potilasvalintakritee-

rit. Kiireellistä hoitoa tarvitsevat potilaat hoidetaan yhteispäivystyksessä. Jos 

asia ei ole päivystyshoitoa vaativa, hoito toteutetaan omalla terveysasemalla. 

Tämän takia kiireellisen hoidon aikoja terveysasemalla on lisätty.  

 

Henkilöstönäkökulmasta terveyskeskuksen oman päivystyksen loppuminen 

on helpottanut henkilökunnan rekrytointia. Erityisesti lääkäreiden osalta Varsi-

nais-Suomen alueella on haasteita rekrytoinnissa. Raision osalta vakituiset 

virat on saatu täytettyä ja kesäsijaisten osalta riittävästi hakijoita on löytynyt.  

Päivystyksen siirtyminen yhteispäivystykseen on helpottanut lääkärien rekry-

tointia. Hoitajia on riittävästi saatavilla terveyskeskustyöhön vakituisiin työsuh-

teisiin.   

 

Organisaationäkökulmasta yhteistoiminta-alueen kannalta päivystyksen kes-

kittäminen mahdollistaa päiväaikaisen toiminnan kehittämisen. Jatkossa ter-

veysaseman toimintaa kehitetään edelleen ns. tiimimallin suuntaan.  

 

1.1.2015 astui voimaan sosiaali- ja terveysministeriön asetus kiireellisen hoi-

don perusteista ja päivystyksen erikoisalakohtaisista edellytyksistä. Asetuk-

sessa säädetään kiireellisen hoidon perusteista ja päivystyksen järjestämisen 

erikoisalakohtaisista edellytyksistä. Lain toisessa pykälässä todetaan, että 

kunnan tai kuntayhtymän on huolehdittava siitä, että kiireellistä hoitoa on saa-

tavilla kaikkina vuorokauden aikoina joko kiireettömän hoidon yhteydessä tai 

erillisessä päivystystä toteuttavassa yksikössä (päivystysyksikössä). Päivys-

tys voidaan järjestää erikseen perusterveydenhuollon ja erikoissairaanhoidon 

päivystyksenä, niiden yhteispäivystyksenä tai muulla tarkoituksenmukaisella 

tavalla. Yhteispäivystys sisältää sekä perusterveydenhuollon että erikoissai-

raanhoidon päivystyspalveluja. Laissa todetaan toimintaedellytyksistä, että 
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päivystysyksikön käytössä on oltava moniammatillinen henkilökunta, jolla on 

riittävä koulutus ja työkokemus ja joka tuntee alueen olosuhteet. Lisäksi päi-

vystysyksikössä on oltava saatavilla virkasuhteessa kuntaan tai kuntayhty-

mään oleva laillistettu lääkäri niiden päätösten tekemistä varten, jotka edellyt-

tävät virkavastuulla toimimista. Päivystysyksikön käytössä on oltava riittävät 

kuvantamis- ja laboratoriopalvelut potilaan tutkimusta, hoidon tarpeen arvioin-

tia ja hoitoa varten. Päivystysyksikön on voitava tarvittaessa saada lausunto 

radiologian erikoislääkäriltä tai radiologiaan perehtyneeltä lääkäriltä. Lausunto 

voidaan hankkia teleradiologisen etäkonsultaation avulla. 

 

Raision terveyskeskuksen laboratorio- ja kuvantamispalvelut ostetaan TYKS 

Sapa liikelaitokselta. Palvelut ovat saatavilla vain virka-aikaan, eikä palvelujen 

aukiolojen pidentämiseen ole suunnitelmia. Potilasmäärät virka-ajan ulkopuo-

lella ovat niin pienet, että tutkimusten kustannukset nousevat liian suureksi. 

Näin ollen päivystysasetuksen kriteerit tältä osin eivät täyty eikä varsinaista 

päivystystoimintaa ole mahdollista virka-ajan ulkopuolella toteuttaa.  

 

Raision terveysasemalla on kehitetty virka-aikaisen vastaanottotyön toimintaa 

viime vuosina. Tiimimalli on otettu käyttöön, terveysaseman työntekijät toimi-

vat kolmessa alueellisessa tiimissä, päivystystiimissä ja keskitettyjen palvelu-

jen tiimissä. Kiireellisen hoidon prosessia on myös kehitetty. Virka-aikana hoi-

tajat arvioivat kaikki kiireellistä hoitoa tarvitsevat potilaat terveysasemalla, ja 

ohjaavat lääkäriä tarvitsevat potilaat lääkärille. Virka-aikana terveysasemalle 

hakeutuneet kiireelliset potilaat hoidetaan terveysasemalla, eikä virka-aikana 

tulleita potilaita tarvitse ohjata yhteispäivystykseen muuten kuin lääketieteelli-

sen syyn takia.  

 

Ensihoidon ja päivystyksen liikelaitoksen (EPLL) päivystysvastaanotosta syn-

tyneet kustannukset ovat tasaantuneet alkuvuosien nousun jälkeen. Potilas-

määrät ovat myös pysyneet tasaisina. Vuonna 2015 raisiolaisia ohjautui päi-

vystykseen 5 798 käyntiä, vuonna 2016 5 801 käyntiä, nousu oli 0,1 %. Kus-

tannuksia 2015 syntyi näistä 2 168 881 €, vuonna 2016 2 172 580 €, nousu 

0,2 %. Vuoden 2016 budjetin toteutuma näistä päivystyskäynneistä oli 93,3 

%, eli suunniteltu budjetti alitettiin. Tänä vuonna päivystyksen käyttö on laske-

nut edellisestä vuodesta. Tammi-toukokuussa 2017 yhteispäivystyksessä to-

teutui 2314 raisiolaisten käyntiä, laskua viime vuoden samaan ajankohtaan 

nähden oli 5, 5 %. Yhteispäivystyksen kustannuksia ei voi suoraan verrata 

omasta päivystyksestä aiheutuneisiin kustannuksiin, koska EPLL on käytössä 

laboratorio ja kuvantamispalvelut sekä erikoislääkärikonsultaatiot paikan 

päällä ympäri vuorokauden. Näin hoito voidaan toteuttaa loppuun saakka sa-

massa yksikössä.  

 

Jos iltavastaanottoa aloitettaisiin nykyisellä henkilöstöllä, niin yhtään lisää po-

tilaita ei voida ottaa päivystyksestä Raisioon. Työaika vain siirtyisi päivästä 

ilta-aikaan ja potilaita pystyttäisiin hoitamaan vain nykyinen määrä. Tämä jär-

jestely ei siis vaikuttaisi päivystyksen käyttöön. Lisäresurssia ei ole saatavissa 

vain ilta-aikaiseen työhön kuin kalliilla ostopalvelujärjestelmällä. Pysyvän lisä-

resurssoinnin tarpeeseen otetaan kantaa budjetin yhteydessä. 
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Varsinais-Suomen sosiaali- ja terveydenhuollon järjestämissuunnitelmatyötä 

koordinoiva asiantuntijatyöryhmä päätti kokouksessaan 10.3.2017 perustaa 

työryhmän suunnittelemaan akuuttipalvelujen kokonaisuutta.  

 

Työryhmän tehtäviksi määriteltiin seuraavat tehtäväkokonaisuudet: 

  

1. Terveydenhuollon päivystyspisteiden ja niiden roolin sekä päivystyspistei-

den ja sosiaalipäivystyksen, sote-keskusten kiireellisten palveluiden sekä 

alueen muiden 24/7 – palveluiden välisen työnjaon määrittely 

 

2. Ensihoidon ja muiden kotiin vietävien palvelujen sisällön ja työnjaon mää-

rittely (yhteistyössä ikääntyvien kuntoutus-, hoito- ja hoivapalvelut -alatyö-

ryhmän kanssa) 

 

3. Sen määrittely millaisella vuodeosastorakenteella alueella tulisi vastata 

akuuttihoidon ja muun hoidon ja hoivan tarpeisiin (yhteistyössä ikäänty-

vien kuntoutus-, hoito- ja hoivapalvelut -alatyöryhmän kanssa).  

 

Varsinais-Suomen akuuttipalveluja selvittävä työtyhmä on aloittanut toimin-

tansa ja pitänyt ensimmäisen kokouksen toukokuussa. Työryhmä selvittää 

tehtäväantonsa mukaan terveydenhuollon päivystyspisteiden sijainnin ja roo-

lin Varsinais-Suomen alueella. Työryhmän tuloksia on syytä odottaa, ennen 

kuin tehdään muutoksia toimintaan. 

 

 

Päätösehdotus Sosiaali- ja terveysjohtaja Juha Sandberg 

 

Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta antaa kaupunginhallitukselle ja edel-

leen -valtuustolle edellä olevan valmistelun mukaisen vastauksen valtuutettu 

Hellsténin tekemään valtuustoaloitteeseen. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 
 
Kaupunginhallitus 26.6.2017 240 §  

 

”Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 
 

 merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

 saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  
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Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Kaupunginhallitus § 241 26.6.2017 

 

 Asianro 390/00.04.00/2017 

§ 136 

Valtuutettu Pekka Närhisen ym. valtuutettujen aloite koskien palveluiden jatkuvuu-

den turvaamista sote-uudistuksen siirtymävaiheessa 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 13.3.2017 41 §  

 

 Valtuutettu Pekka Närhinen jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Sote-palveluiden siirrossa pois Raisiolta palveluiden jatkuvuus pitää turvata 

 

Sosiaali- ja terveyspalvelut ovat siirtymässä erilliselle maakuntahallinnolle. 

Palveluvastuiden siirrossa on lukuisia avoimia ja selvittämättömiä kysymyksiä. 

Eikä vielä ole selvää osaako maan hallitus antaa sellaista lakiesitystä, jolla 

sosiaali- ja terveyspalvelut siirrettäisiin kunnilta perustettavalle maakuntahal-

linnolle niin, että kuntalaisten tarvitsemat palvelut pystyttäisiin turvaamaan. 

 

Edelleen on täysin epäselvää romuttaako nk. valinnanvapaus nykyisen julki-

sen palvelurakenteen ja siirtää sosiaali- ja terveyspalvelut tuotettavaksi pel-

kästään markkinavoimin, vai pystytäänkö edelleen takaamaan julkisen sekto-

rin tuottamia palveluja. 

 

Kunnissa ei voida puuttua eduskunnan päätösvaltaan ja eduskunnan niin 

päättäessä sosiaali- ja terveyspalvelut siirtyvät pois kuntien vastuulta. 

 

Kunnissa kuitenkin valmistaudutaan siihen mitä sote-uudistus käytännössä 

ehkä tarkoittaisi. On tärkeää, että muutosvaiheessa turvataan palveluiden 

tuottamisessa riittävät henkilö- ja taloudelliset resurssit. Henkilöresursseja – 

auki tulevia virkoja ja vakansseja - ja normaaleja investointeja palveluiden 

tuottamiseen ei sää jäädyttää siirtymäajaksi tai mahdollisen siirtymäajan pe-

rusteella. 

 

Raisiossa 13.3.2017 

 

Vasemmistoliiton valtuustoryhmä 

 

Pekka Närhinen Aarre Lehtonen 

Eija Nurmi Kari Hanka 

Kiira Lasarov-Pernaja Leena Rihko 

Jyrki Yrttiaho” 
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Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 

 

Kaupunginhallitus 27.3.2017 § 87 

 

 ”- - - 

 Kaupunginhallitus lähettää - - - valtuutettu Pekka Närhisen aloitteen koskien 

palveluiden jatkumisen turvaamista sote-uudistuksen siirtymävaiheessa sosi-

aali- ja terveyskeskuksen valmisteltavaksi, - - -” 

 

 

Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta 21.6.2017 § 95 

 

 ”Sosiaali- ja terveysjohtaja Juha Sandberg 

 

 Kaupunginhallitus on lähettänyt sosiaali- ja terveyskeskukselle valmistelta-

vaksi valtuutettu Pekka Närhisen ym. valtuutettujen aloitteen koskien palvelui-

den jatkuvuuden turvaamista sote-uudistuksen siirtymävaiheessa. 

 

 Sosiaali- ja terveyskeskus toteaa aloitevastauksessaan seuraavaa: Lakisää-

teiset sosiaali- ja terveyspalvelut on turvattava joka päivä kansalaisille. Vastuu 

on sillä organisaatiolla, jolle järjestämisvastuu on lainsäädännössä määrätty. 

Tällä hetkellä sosiaali- ja terveyspalveluiden järjestämisvastuu on Suomessa 

kunnilla.  

 

 Hallituksen sote-järjestämislakiesityksessä vastuu palveluiden järjestämisestä 

siirtyisi 18 maakunnalle ja järjestämisvastuu poistuisi kunnilta vuoden 2019 

alussa. Asiakkaan valinnanvapaus ulotettaisiin sosiaali- ja terveydenhuollon 

peruspalveluihin. Palveluntuottajat saisivat rekisteröityneistä asiakkaista kapi-

taatiokorvauksen. 

 

 Raision sosiaali- ja terveyskeskuksessa ei ole sote-uudistuksen vuoksi kes-

keytetty tai lopetettu normaalia toimintaa, eikä palvelutuotannon kehittämis-

hankkeita. Sosiaali- ja terveyskeskus on hakenut täyttöluvat lähes kaikkiin 

auki tulleisiin vakansseihin kaupunginhallituksen konsernijaostolta. Myöskään 

tarpeellisia investointeja ei ole jäädytetty sote-uudistuksen vuoksi. 

 

 

Päätösehdotus Sosiaali- ja terveysjohtaja Juha Sandberg 

 

Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta antaa kaupunginhallitukselle ja edel-

leen -valtuustolle edellä olevan valmistelun mukaisen vastauksen valtuutettu 

Närhisen tekemään valtuustoaloitteeseen. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 
 

 

Päätös Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 
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Kaupunginhallitus 26.6.2017 241 §  

 

”Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus päättää 
 

 merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

 saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Kaupunginhallitus § 242 26.6.2017 

 

 Asianro 677/00.01.00/2017 

§ 137 

Annika Aaltosen ja muiden valtuutettujen kirjallinen kysymys kaupunginhallituk-

selle nuorisovaltuustosta 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 19.6.2017 § 127 

 

 Kaupunginhallituksen vastattavaksi jätettiin seuraava kirjallinen kysymys: 

 

 ”Nuorisovaltuusto on kuntalain edellyttämä nuorten virallinen kuulemiskanava. 

Nuorisovaltuuston toiminta ja nuorten osallistuminen kunnan päätöksenteke-

miseen ja läsnäolo- ja puheoikeus lautakuntien kokouksiin on lakisääteistä ja 

jokaisen kunnan nuoren oikeus. 

 

Raision SDP-valtuustoryhmä tiedustelee, missä vaiheessa nuorisovaltuuston 

perustaminen on, koska sen toiminnasta ei mainittu mitään vuoden 2016 tilin-

päätös asiakirjoissa. 

 

Raisiossa 19.6.2017 

SDP:n valtuustoryhmä 

 

Annika Aaltonen Janne Laulumaa 

Hannele Lehto-Laurila Anneli Kivijärvi 

Raimo Sulonen Susanna Mäntysaari 

Sirpa Ek Aki-Petteri Löfgren 

Jarmo Rosama Niinä Äikäs 

Anita Ruusuranta Kimmo Kosonen 

Vesa Parantainen” 

 

 

Päätös Kirje merkittiin pöytäkirjaan ja lähettiin kaupunginhallitukselle valmisteltavaksi. 

 

 

Kaupunginhallitus 26.6.2017 242 §  

 

 ”Kaupunginlakimies Outi Reinikainen ja kaupunginjohtaja Ari Korhonen: 

 

Hallintosäännön 9. luvun 8 §:n mukaan ”Vähintään neljäsosa valtuutetuista 

voi tehdä kaupunginhallitukselle osoitetun kirjallisen kysymyksen kunnan toi-

mintaa ja hallintoa koskevasta asiasta. Kaupunginhallituksen on vastattava 

kysymykseen viimeistään siinä valtuuston kokouksessa, joka ensiksi pidetään 

3 kk:n kuluttua kysymyksen tekemisestä.” 
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SDP:n valtuustoryhmä on jättänyt kaupunginvaltuuston kokouksessa 

19.6.2017 kaupunginhallitukselle kirjallisen kysymyksen, joka koskee nuoriso-

valtuuston perustamista Raision kaupunkiin. 

 

Kaupunginhallitus antaa kaupunginvaltuustolle seuraavan vastauksen: 

 

Kuntalain 26 §:n mukaan ”Nuorten osallistumis- ja vaikuttamismahdollisuuk-

sien varmistamiseksi kunnanhallituksen on asetettava nuorisovaltuusto tai 

vastaava nuorten vaikuttajaryhmä (nuorisovaltuusto) ja huolehdittava sen toi-

mintaedellytyksistä. Nuorisovaltuusto voi olla useamman kunnan yhteinen. 

Nuorisovaltuustolle on annettava mahdollisuus vaikuttaa kunnan eri toimialo-

jen toiminnan suunnitteluun, valmisteluun, toteuttamiseen ja seurantaan asi-

oissa, joilla on merkitystä kunnan asukkaiden hyvinvointiin, terveyteen, opis-

keluun, elinympäristöön, asumiseen tai liikkumiseen sekä muissakin asioissa, 

joiden nuorisovaltuusto arvioi olevan lasten ja nuorten kannalta merkittäviä. 

Nuorisovaltuusto tulee ottaa mukaan lasten ja nuorten osallistumisen ja kuule-

misen kehittämiseen kunnassa. 

Lasten ja nuorten osallistumisesta ja kuulemisesta säädetään nuorisolain 

(72/2006) 8 §:ssä.” 

Raision kaupungin hallintosääntö toteaa vaikuttamistoimielinten osalta seu-

raavasti: 

”Kaupungissa on nuorisovaltuusto, vanhusneuvosto ja vammaisneuvosto, joi-

den kokoonpanosta, asettamisesta ja toimintaedellytyksistä päättää kaupun-

ginhallitus.” 

Raision kaupungissa on toiminut pitkään lasten ja nuorten parlamentti, joka 

on kokoontunut edellisen kerran kuluvan vuoden keväällä. Tavoitteet ja toi-

minnan organisoituminen on samansuuntainen kuntalain asettamien tavoittei-

den ja toiminnan kanssa. Muun muassa edellisessä lasten- ja nuorten parla-

mentissa käydyn keskustelun mukaisesti on aloitettu uuden nuorisovaltuuston 

perustamisen valmistelu. 

Kaupunginhallitukselle esitellään erillisestä valmistelusta nuorisovaltuuston 

perustaminen lain edellyttämällä tavalla. 

 
 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus antaa kaupunginvaltuustolle edellä olevan vastauksen. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 
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Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

antaa kaupunginvaltuustolle edellä olevan vastauksen. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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 Asianro 59/00.00.01/2017 

§ 138 

Susanna Sun-Olkkosen eroanomus sivistyslautakunnan varajäsenyydestä 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 28.8.2017 § 270 

 

”Henkilöstöpäällikkö Jarmo Niitynperä: 

 

Susanna Sun-Olkkonen on jättänyt eroanomuksen sivistyslautakunnan vara-

jäsenyydestä. Kaupunginvaltuusto on 5.6.2017 § 87 valinnut hänet Mikko 

Kangasojan varajäseneksi sivistyslautakuntaan. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että Susanna Sun-Olkkoselle myön-

netään ero sivistyslautakunnan varajäsenyydestä ja hänen tilalleen valitaan 

uusi varajäsen Mikko Kangasojalle. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että Susanna Sun-Olkkoselle myönnetään ero sivistys-

lautakunnan varajäsenyydestä ja hänen tilalleen valitaan uusi varajäsen 

Mikko Kangasojalle. 

 

Päätös  

Valtuusto myönsi eron Susanna Sun-Olkkoselle sivistyslautakunnan varajäse-

nyydestä ja valitsi Mikko Kangasojan varajäseneksi sivistyslautakuntaan Satu 

Råbergin. 
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 Asianro 59/00.00.01/2017 

§ 139 

Raino Aitamaan eroanomus kunnallisista luottamustoimista 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 28.8.2017 § 271 

 

”Henkilöstöpäällikkö Jarmo Niitynperä: 

 

Raino Aitamaa on jättänyt eroanomuksen Raision kaupungin luottamustoi-

mista paikkakunnalta poismuuton vuoksi. Kaupunginvaltuusto on 5.6.2017 § 

89 valinnut hänet Tuija Hyytiän varajäseneksi tekniseen lautakuntaan. Lisäksi 

kaupunginhallitus on esittänyt häntä 26.6.2017 § 246 nimettäväksi Veijo Miko-

lan varajäseneksi Turun Seudun Vesi Oy:n hallitukseen. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että Raino Aitamaalle myönnetään 

ero teknisen lautakunnan varajäsenyydestä ja hänen tilalleen valitaan uusi 

varajäsen Tuija Hyytiälle. 

 

Lisäksi kaupunginhallitus tekee uuden esityksen Turun Seudun Vesi Oy:n hal-

lituksen jäsenen Veijo Mikolan varajäsenen tehtävään.  

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että Raino Aitamaalle myönnetään 

ero teknisen lautakunnan varajäsenyydestä ja Tuija Hyytiän uudeksi varajäse-

neksi tekniseen lautakuntaan valitaan Risto Nikkonen. 

 

Kaupunginhallitus päätti nimetä Turun Seudun Vesi Oy:n hallituksen jäsenen 

Veijo Mikolan uudeksi varajäseneksi Reijo Pajun”.  

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että Raino Aitamaalle myönnetään ero teknisen lauta-

kunnan varajäsenyydestä ja Tuija Hyytiän uudeksi varajäseneksi tekniseen 

lautakuntaan valitaan Risto Nikkonen. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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 Asianro 59/00.00.01/2017 

§ 140 

Aarre Lehtosen eroanomus Raision Palvelutalosäätiön hallintoneuvoston jäsenyy-

destä 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 28.8.2017 § 272 

 

”Kaupunginlakimies Outi Reinikainen: 

 

Raision kaupunginvaltuusto on 5.6.2017 § 97 valinnut Raision Palvelutalosää-

tiön hallintoneuvoston jäseneksi Aarre Lehtosen. 

 

Aarre Lehtonen on 23.8.2017 saapuneella hakemuksella pyytänyt eroa Rai-

sion palvelutalosäätiön hallintoneuvoston jäsenyydestä. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että Aarre Lehtoselle 

myönnetään ero Raision Palvelutalosäätiön hallintoneuvoston jäsenyydestä ja 

että hänen tilalleen valitaan uusi hallintoneuvoston jäsen. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että Aarre Lehtoselle 

myönnetään ero Raision Palvelutalosäätiön hallintoneuvoston jäsenyydestä ja 

hänen tilalleen hallintoneuvoston jäseneksi valitaan Jarmo Merinen.” 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että Aarre Lehtoselle myönnetään ero Rai-

sion Palvelutalosäätiön hallintoneuvoston jäsenyydestä ja hänen tilalleen hal-

lintoneuvoston jäseneksi valitaan Jarmo Merinen. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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 Asianro 59/00.00.01/2017 

§ 141 

Varsinais-Suomen liiton edustajainkokousedustajan varajäsenen valinta 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 28.8.2017 § 273 

 

”Kaupunginjohtaja Ari Korhonen: 

 

Varsinais-Suomen Liitto -kuntayhtymän perussopimuksen mukaan jäsenkun-

nat valitsevat edustajat edustajainkokoukseen kuntavaaleja edeltävän kalen-

terivuoden lopun väkiluvun perusteella siten, että kullakin jäsenkunnalla on 

yksi edustaja jokaista alkavaa viittätuhatta asukasta kohti, kuitenkin enintään 

viisi edustajaa. Kullekin edustajalle valitaan henkilökohtainen varaedustaja. 

Edustajan ja varaedustajan on oltava jäsenkuntien valtuutettuja. Edustajain-

kokous valitsee jäsenkuntia edustavat maakuntavaltuuston jäsenet ja heille 

henkilökohtaiset varajäsenet.  

 

Kaupunginvaltuusto valitsi Varsinais-Suomen liiton edustajainkokousedustajat 

5.6.2017 § 94. Elisa Vuorinen on pyytänyt eroa Pipsa Allénin varajäsenen pai-

kalta. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että  

 

kaupunginvaltuusto myöntää eron Elisa Vuoriselle Varsinais-Suomen liiton 

edustajainkokouksen varajäsenyydestä ja valitsee Pipsa Allénille uuden vara-

jäsenen. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuusto 

myöntää eron Elisa Vuoriselle Varsinais-Suomen liiton edustajainkokouksen 

varajäsenyydestä ja valitsee Pipsa Allénin uudeksi varajäseneksi Tanja Par-

kon.” 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuusto myöntää eron Elisa 

Vuoriselle Varsinais-Suomen liiton edustajainkokouksen varajäsenyydestä ja 

valitsee Pipsa Allénin uudeksi varajäseneksi Tanja Parkon. 
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Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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 Asianro 795/02.02.00/2016 

§ 142 

Henkilöstösäästöön liittyvä talousarviomuutos 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 28.8.2017 § 274 

 

”Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 24.8.2017: 

Raision kaupunginvaltuusto on päättänyt talousarvion yhteydessä 1,2 miljoo-

nan euron henkilöstösäästöstä. Säästön toteuttaminen täysimääräisenä edel-

lyttäisi henkilökunnan lomauttamista. Raision kaupungin talous on toteutu-

massa kuluvana vuonna tämän hetken arvioiden mukaisesti ennakoitua pa-

remmin. Seudun yleinen ilmapiiri on positiivinen, työttömyys on laskusuun-

nassa ja sekä asuntokauppa että tonttikauppa on selkeästi parantunut. Myös 

Raision väkiluku on kasvussa, heinäkuun lopussa nettolisäys oli peräti 110 

henkilöä. Kasvun alkaessa on tärkeää, että kaupunki pystyy tarjoamaan täysi-

painoista palvelua sekä asukkaille että yrityksille. On perusteltua muuttaa ta-

lousarviota siten, että henkilöstösäästöstä luovutaan. 

Talousarviomuutos on tarkoituksenmukaisinta toteuttaa siten, että tuotot arvi-

oidaan uudelleen tämän hetkisen tilanteen mukaisesti. Lisääntyvillä tuloilla 

katetaan lisääntyvät kulut, jolloin kaupungin nettotulos ei muutu suhteessa 

alkuperäiseen talousarvioon.  

Talousjohtaja Anna-Kristiina Järvi 24.8.2017: 

Määrärahan muutos toteutetaan vuoden 2017 talousarvioon siten, että kon-

sernihallinnon talousarvioon sisällytetty henkilöstösäästö 1 200 000 euroa pu-

retaan ja kohdennetaan yhtä paljon tuloja ja menonvähennyksiä.  

Menonvähennykset johtuvat siitä, että Turun Seudun Vesi (TSV Oy) ja Turun 

seudun puhdistamo (TSP Oy) ovat molemmat hyvittäneet Raision kaupunkia 

vuoden 2016 maksuosuuksista. Näitä ei ole sisällytetty aikaisemmin talousar-

vioon.  

Tulojen lisäys koostuu teknisen lautakunnan ja sivistyslautakunnan yksittäi-

sistä tuloeristä, jotka ovat toteutuneet, mutta eivät ole sisältynyt talousarvioon.  

Talousarvion laadintahetkellä verotuloennusteet ovat olleet hyvin varovaisia, 

johtuen vallinneesta työllisyystilanteesta ja epävarmoista kilpailukykysopimuk-

sen vaikutuksista. Tämän hetkisen ennusteen perusteella verotulot toteutuisi-

vat talousarviossa arvioitua paremmin. Tästä johtuen talousarvion verotulo-

määrärahoja korotetaan. 
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Määrärahan muutos toteutetaan vuoden 2017 talousarvioon seuraavasti: 

Menonvähennys    
4381 674010 180 590 TSP maksuhyvitys vuodelta 2016 

4572 671010 111 832 TSV maksuhyvitys vuodelta 2016 

     
Tulojen lisäys    
3140 653260 113 795 Puunmyyntituloja  
3330 651510 69 652 joukkoliikenne  
3510 654113 67 000 koneen myyntivoitto  
3100 331050 25 000 kotikuntakorvauksia saataneen arvioitua enemmän 

3110 331050 40 000 taksimatkojen laskutus Naantalista, yhteinen kuljettaja 

3275 331070 10 000 ip-toiminnan laskutus lisäys  

     
Verotulojen lisäys    
5000 700000 382 131 Kunnallisverot  
5100 700000 100 000 Kiinteistöverot  
5200 700000 100 000 Yhteisöverot  

     

 Yhteensä  1 200 000   
 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto myöntää määräraha-

muutoksen vuoden 2017 talousarvioon seuraavasti:  

 

Menojen lisäys    

4004 111550 984 737 Ts-kuukausipalkat  
4100 111550 167 898 juel-maksut palkkaperusteiset  
4150 111550 10 438 kansanel.- ja sairausvakuutusmaksu  
4160 111550 32 496 työttömyysvakuutusmaksut  
4170 111550 4 037 tapaturmavakuutusmaksut  
4180 111550 394 muut sosiaalivakuutusmaksut  

     

Menonvähennys    

4381 674010 180 590 TSP maksuhyvitys vuodelta 2016  
4572 671010 111 832 TSV maksuhyvitys vuodelta 2016  

     

Tulojen lisäys    

3140 653260 113 795 Puunmyyntituloja  
3330 651510 69 652 joukkoliikenne  
3510 654113 67 000 koneen myyntivoitto  
3100 331050 25 000 kotikuntakorvauksia saataneen arvioitua enemmän 

3110 331050 40 000 taksimatkojen laskutus Naantalista, yhteinen kuljettaja 

3275 331070 10 000 ip-toiminnan laskutus lisäys  
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Verotulojen lisäys    

5000 700000 382 131 Kunnallisverot  
5100 700000 100 000 Kiinteistöverot  
5200 700000 100 000 Yhteisöverot  

 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Oheismateriaali  2 Päätös Tekninen lautakunta 22.8.2017 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto myöntää määrärahamuutoksen vuoden 

2017 talousarvioon seuraavasti:  

 

Menojen lisäys    

4004 111550 984 737 Ts-kuukausipalkat  
4100 111550 167 898 juel-maksut palkkaperusteiset  
4150 111550 10 438 kansanel.- ja sairausvakuutusmaksu  
4160 111550 32 496 työttömyysvakuutusmaksut  
4170 111550 4 037 tapaturmavakuutusmaksut  
4180 111550 394 muut sosiaalivakuutusmaksut  

     

Menonvähennys    

4381 674010 180 590 TSP maksuhyvitys vuodelta 2016  
4572 671010 111 832 TSV maksuhyvitys vuodelta 2016  

     

Tulojen lisäys    

3140 653260 113 795 Puunmyyntituloja  
3330 651510 69 652 joukkoliikenne  
3510 654113 67 000 koneen myyntivoitto  
3100 331050 25 000 kotikuntakorvauksia saataneen arvioitua enemmän 

3110 331050 40 000 taksimatkojen laskutus Naantalista, yhteinen kuljettaja 

3275 331070 10 000 ip-toiminnan laskutus lisäys  

     

Verotulojen lisäys    

5000 700000 382 131 Kunnallisverot  
5100 700000 100 000 Kiinteistöverot  
5200 700000 100 000 Yhteisöverot  
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Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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 Asianro 61/02.02.02/2017 

§ 143 

Tilausten toteutuminen 30.6.2017 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 28.8.2017 § 275 

 

”Talousjohtaja Anna-Kristiina Järvi 22.8.2017:   

 

Liitteenä ovat koko kaupungin tuloslaskelma keskuksittain kesäkuun lopussa 

sekä tilausten toteumat lautakunnittain. 

Koko kaupunki 

Koko kaupungin tuloihin ja menoihin vuodelle 2017 vaikuttavat vesihuollon 

taseyksikön poistuminen omaksi yhtiökseen sekä perustoimeentulotuen jär-

jestämisen vastuun siirtyminen kelalle. Tuloja ja menoja siirtyi kumpaakin yh-

teensä noin 12,5 miljoonaa euroa. Nämä edellä mainitut toimintojen siirrot vai-

kuttavat vuosien välillä tehtäviin vertailulukuihin. 

Laskennallinen toteuma kesäkuun lopussa on 50,0 %.  

Kaupungin toimintatuotot ovat 20,8 miljoonaa euroa (vähennystä viime vuo-

teen 15,6 %) ja ovat talousarviosta 52,3 %.  

Toimintakulut ovat -80,7 miljoonaa euroa (vähennystä viime vuoteen 6,1 %) ja 

ovat talousarviosta 50,0 %. Henkilöstökustannusten toteumaan vaikuttivat ke-

säkuussa maksettavat lomarahat noin 1,6 miljoonaa euroa, jotka ovat kilpailu-

kykysopimuksen vaikutuksesta tänä vuonna noin 30 % pienemmät kuin viime 

vuonna.  

Toimintakate on -59,9 miljoonaa euroa ja toteumaprosentti on 49,2 %. Toimin-

takate on 1,3 miljoonaa euroa parempi verrattuna viime vuoden samaan ajan-

kohtaan. 

Vuosikate on 5,9 miljoonaa euroa (viime vuonna 5,7 miljoonaa euroa) ja tili-

kauden tulos 2,6 miljoonaa euroa (viime vuonna 1,5 miljoonaa euroa).  

Verotulojen toteutuminen 31.7.2017 ja ennuste 

Kuntaliitto on päivittänyt kesäkuussa kuntien veroennustekehikkoa. Viimeisin 

ennuste kaikkien kuntien koko vuoden tilitysarvioksi on 0,1 %, Raision -0,7 %. 

Kunnallisverotilitykset vähenisivät 1,5 %, yhteisöverot kasvaisivat 9,7 % ja 

kiinteistöverojen kasvu olisi 1,8 % viime vuoteen verrattuna. 

Arvion mukaan kunnallisverotilitysten kasvu tulee olemaan negatiivista 

vuonna 2017 verrattuna vuoteen 2016. Negatiivinen kehitys johtuu pääosin 

kilpailukykysopimuksen voimaantulosta ja sen kunnallisverotuottoja alenta-

vasta vaikutuksesta. 
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Raision osalta 1,5 %:n kunnan tuloverojen lasku tarkoittaisi 84,1 miljoonan 

euron verotilityksiä vuonna 2017. Talousarvion mukainen ennuste on kuiten-

kin pienempi, jolloin negatiivisesta kehityksestä huolimatta talousarvio tultai-

siin ylittämään kunnallisverojen osalta noin 0,8 miljoonaa euroa. 

Yhteisöverojen toteuma heinäkuun lopussa on edellisvuotta 14,6 % suurempi. 

Verovuoteen 2016 liittyneet täydennysmaksut ylittivät toukokuussa ennusteet 

suuren yksittäistapauksen johdosta. Erään liittyy epävarmuutta, mutta kuntalii-

ton selvitysten perusteella on katsottu, että se on syytä huomioida ennus-

teissa. Tämä nostaa vuoden 2017 yhteisöveron ennusteita merkittävästi. Tä-

män hetkisen ennusteen mukaan yhteisöverotuotot tulevat ylittämään talous-

arvion noin 0,6 miljoonaa euroa.  

Kiinteistöverot tilitetään kunnille pääosin syys- ja lokakuussa. Kiinteistövero-

tuottojen ennustetaan toteutuvan 0,3 miljoonaa euroa parempana kuin talous-

arviossa. 

Kesäkuun verotuloennusteen mukaan talousarvion verotulotavoite tullaan 

tänä vuonna saavuttamaan ja ennusteen mukainen verotulokertymä on 97,5 

miljoonaa euroa. Talousarvio ylittyisi tämän hetkisen arvion mukaan yhteensä 

1,6 miljoonaa euroa. Ennusteeseen liittyy epävarmuutta etenkin yhteisöveron 

osalta. 

Valtionosuudet 

Vuoden 2017 päätöksen mukaan valtionosuudet tulevat toteutumaan noin 

28,2 miljoonan euron suuruisena eli 0,1 miljoonaa euroa suurempina kuin ta-

lousarviossa. 

Konsernihallinto 

Konsernihallinnon toimintatuotot ovat kasvaneet 52,2 % viime vuoteen verrat-

tuna ja ovat talousarviosta 49,7 %. Maanmyyntituotot ovat kasvaneet viime 

vuodesta ja ovat tällä hetkellä 0,3 miljoonaa euroa.  

Konsernihallinnon toimintakulut ovat kasvaneet 5,9 % viime vuoteen verrat-

tuna ja ovat talousarviosta 61,6 %.  

Konsernihallinnon talousarvioon sisältyy 1,2 miljoonan euron kohdentamaton 

säästötavoite. Konsernihallinnosta maksetaan keskitetysti koko kaupungin 

jäsenmaksuja ja työllisyysvaraukseen liittyviä kustannuksia, jotka vaikuttavat 

menojen kohdentumiseen vuoden aikana. Kirjanpito siirtyi konsernihallintoon 

teknisestä keskuksesta, joka nostaa konsernihallinnon kustannuksia verrat-

tuna viime vuoteen.  

Sosiaali- ja terveys 

Sosiaali- ja terveyspalvelulautakunnan toimintatuotot ovat vähentyneet 7,1 % 

viime vuoteen verrattuna ja ovat talousarviosta 47,9 %.  

Toimintakulut ovat vähentyneet 3,7 % viime vuoteen verrattuna ja ovat talous-

arviosta 49,4 %.  
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Lautakunnan toimintakate on -35,8 miljoonaa euroa ja on toteutunut talousar-

vion mukaan.  

Perustoimeentulotuen järjestämisen vastuu siirtyi vuoden alusta kelalle. Pe-

rustoimeentulotuen kustannukset ja niihin liittyvät tulot vaikuttavat viime vuo-

den vastaavan ajan vertailtaviin tietoihin. 

Sivistyskeskus (sis.vapaa-aika) 

Sivistyslautakunnan toimintatuotot ovat toteutuvat etupainotteisesti valtion tu-

kien ja avustusten johdosta. Hankerahoitus on vähentynyt viimeisten vuosien 

aikana. Toimintatuotot ovat vähentyneet 9,1 % viime vuoteen verrattuna ja 

ovat 62,8 % talousarviosta.  

Sivistyslautakunnan toimintakulut ovat vähentyneet 4,1 % viime vuoteen ver-

rattuna ja ovat talousarviosta 51,0 %. 

Toimintakate on -13,4 miljoonaa euroa ja toteutunut 0,5 miljoonaa euroa pa-

remmin kuin viime vuoden samaan ajankohtaan verrattuna. Sivistyslautakun-

nan nettokustannukset alittavat laskennallisen talousarvion. 

 

Vapaa-aikalautakunnan toimintakulut ovat vähentyneet 3,8 % viime vuoteen 

verrattuna ja ovat talousarviosta 52,2 %. Tuloja on kertynyt viime vuotta 15,7 

% enemmän ja ovat 59,4 % talousarviosta. Tulojen kertymiseen viime vuo-

teen verrattuna on vaikuttanut pääsääntöisesti pääsymaksutuottojen kasvu. 

 

Tekninen keskus (sis. ympäristö) 

Ympäristölautakunnan toimintatuotot ovat kasvaneet 16,0 % viime vuoteen 

verrattuna ja ovat 67,4 % talousarviosta. Toimintatuotot ovat kasvaneet li-

sääntyneiden lupamaksujen vuoksi. Toimintakulut ovat viime vuoden tasolla 

ja alittavat talousarvion. 

Teknisen lautakunnan toimintatuotot ovat vähentyneet 48,9 % viime vuodesta 

ja ovat talousarviosta 66,9 %. Toimintatuotoista erityisesti maa- ja vesialuei-

den vuokratuotot sekä myyntituotot ovat toteutuneet talousarviota paremmin.  

Toimintakulut ovat vähentyneet 19,4 % viime vuoteen verrattuna ja ovat 48,4 

% talousarviosta.  Toimintakate alittaa laskennallisen talousarvion. 

Huomioon tulee ottaa, että vesihuollon taseyksikkö ei ole enää luvuissa mu-

kana, joka vaikuttaa edellisen vuoden vertailtaviin lukuihin. 

Investoinnit (myynnit) 

Investoinneista on toteutunut 57,4 % eli 5,7 miljoonaa euroa.  

Maanmyyntiä on toteutunut kesäkuun loppuun mennessä 0,3 miljoonaa eu-

roa. Tavoite koko vuodelle on 1,0 miljoonaa euroa. 
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Sairaanhoitopiiri 

Sairaanhoitopiiri julkaisee kuukausittain jäsenkuntalaskutuksen poikkeamat 

tasaerälaskutuksesta-kaavion.  

Erikoissairaanhoito on budjetoitu yhtenevästi sairaanhoitopiirin kanssa. Tämä 

tarkoittaa, että ennakkosuunnitelman mukainen tasaerälaskutus on toteutunut 

talousarvion mukaan.   

Raision osalta palvelun käyttö on tammi-kesäkuussa ollut pienempi kuin ta-

saerälaskutus. Raision osalta käyttö on ollut -0,2 % ja Ruskon osalta alitus on 

peräti 9,3 % tasaerälaskutukseen nähden. Raision osalta sekä TYKS:n, psyki-

atrian että päivystyksen käyttö on alle viime vuoden tason.  Tämän hetkisen 

ennusteen mukaan erikoissairaanhoidossa tullaan pysymään talousarviossa, 

ellei loppuvuonna tapahdu merkittävää muutosta. 

Ennuste loppuvuodelle 

Talousarvion mukainen tilikauden alijäämä vuoden lopussa on 4,5 miljoonaa 

euroa.  

Toimintatuotot ovat toteutuneet heinäkuun loppuun mennessä lähes talousar-

vion mukaisesti, mutta toimintamenot ovat toteutuneet noin 1,4 miljoonaa eu-

roa alle talousarvion. Toimintakate alittaa tällä hetkellä talousarvion noin 1,2 

miljoonaa euroa. 

Kesäkuussa ilmestyneen kuntaliiton verotuloennusteen mukaan verotulota-

voite saavutetaan ja ylitetään noin 1,6 miljoonaa euroa. Valtionosuuksien en-

nustetaan toteutuvan noin 0,1 miljoonaa euroa suurempana kuin talousarvi-

ossa. Kaupunki on lisäksi saanut kevään aikana osinkotuottoja 0,9 miljoonaa 

euroa sekä 0,3 miljoonaa euroa maksuhyvityksiä liittyen vuoteen 2016. Edellä 

mainitut erät ovat parantaneet tulosennustetta talousarvioon verrattuna. Huo-

mioon tulee ottaa, että konsernihallinnon talousarviossa on jakamaton 1,2 mil-

joonan euron erillinen henkilöstösäästö.  

Kokonaisuutena kaupungin talouden ennuste on talousarviota parempi, mutta 

kuitenkin niin että talous päätyy edelleen miinukselle. Loppuvuoden toteu-

maan liittyy epävarmuustekijöitä, etenkin verotulojen kertymiseen, maan 

myynnin ja vuokraamiseen liittyviin tuloihin sekä erikoissairaanhoidon kustan-

nuksiin.  

Henkilöstö 

Talousarvion, henkilöstömäärän ja henkilötyövuosien toteutumisesta laadi-

taan raportit lautakunnittain maaliskuun lopun, kesäkuun lopun sekä syyskuun 

lopun tilanteesta. Raportit tuodaan valtuuston tietoon. 

Liitteenä ovat henkilöstön lukumäärä konsernihallinnon ja lautakuntien osalta 

30.6.2017. Henkilötyövuosien raportoiminen vuoden aikana ei ole mahdollista 
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nykyisellä palkkajärjestelmällä. Henkilöstön lukumäärät 30.6.2017 löytyvät 

sivulta 2. 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää merkitä asian 

tiedokseen. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.”  

 

 

Oheismateriaali  3 Tilausten toteutuminen 30.6.2017 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää merkitä asian tiedokseen. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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 Asianro 241/10.03.02.00/2016 

§ 144 

Raision vanhan kauppaoppilaitoksen ulkopuolinen perusparannus / kokonaiskus-

tannusarvion korottaminen ja lisämäärärahaesitys 

 

 

Päätöshistoria 

 

Tekninen lautakunta 22.8.2017 § 117 

 

 ”Kiinteistöpäällikkö Kalevi Laitinen 16.8.2017: 

 

 Tekninen lautakunta käsitteli kokouksessaan 20.6.2017 § 97 asiana Tilanne-

katsausta käynnissä oleviin talonrakennushankkeisiin. Tilannekatsaus luotiin 

Kuninkojan paloaseman uudisrakennukseen, Kerttulan liikuntahallin peruspa-

rannukseen sekä Raision vanhan kauppaoppilaitoksen ulkopuoliseen perus-

parannukseen, josta viimeisestä esittelytekstissä mainittiin seuraavaa: 

 

”Raision vanhan kauppaoppilaitoksen ulkopuolinen perusparannus 

 

Raision vanhan kauppaoppilaitoksen ulkopuolinen perusparannushanke to-

teutetaan kolmessa eri vaiheessa. Hankkeen urakkamuotona on kokonais-

urakka, jossa rakennusurakoitsija toimii pääurakoitsijana ja lainsäädännön 

tarkoittamana päätoteuttajana. 

 

Tekninen lautakunta valitsi hankkeen rakennusurakoitsijan (pääurakoitsijan) 

21.3.2017. Kaupunginhallitus myönsi hankkeelle aloitusluvan 27.3.2017. Saa-

tujen urakkatarjousten perusteella laskettu hankkeen rakennuskustannusarvio 

oli 2.560.000 euroa (alv. 0 %). 

 

Hankkeelle on varattu rahoitusta seuraavasti: 

- ta-16    600.000 euroa 

- ta-17    800.000 euroa 

- ts-18 1.160.000 euroa 

- yhteensä 2.560.000 euroa. 

  

Hankkeen kokonaiskustannusarvio 2.560.000 euroa ja toteuttamisvuodet ovat 

sitovia. Hanke voi käyttää vuosittain kokonaiskustannusarvion puitteissa mää-

rärahaa sen mukaan, kun hankkeen eteneminen vaatii. Lopullinen hankkeen 

vuosittainen määrärahankäyttö vahvistetaan jälkikäteen valtuustossa tilinpää-

töksen yhteydessä. 

 

Urakan sisältämät työt on jaettu vaiheisiin seuraavasti:  

 

Vaiheen 1 työt (Terveysristeyksen siiven julkisivut ja vesikatto pääosin) voi-

daan aloittaa 2.5.2017 ja niiden tulee olla valmiina ja vastaanotettuna 

31.10.2017 mennessä. 
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Vaiheen 2 työt (Erityisopetuksen, liikuntasalin ja siihen liittyvien puku- ja pesu-

tilojen, teatterin sekä terveysristeyksen loppuosan julkisivut ja vesikatto) voi-

daan aloittaa 1.11.2017 ja niiden tulee olla valmiina ja vastaanotettuna 

30.4.2018 mennessä. 

 

Vaiheen 3 työt (Keittiön, ruokasalin ja nuorisotilan sekä näihin liittyvien tilojen 

julkisivut ja vesikatto) voidaan aloittaa 1.3.2018 ja niiden tulee olla valmiina ja 

vastaanotettuna 30.11.2018 mennessä. 

 

Kaikkien töiden (vaiheet 1–3) tulee olla valmiina ja vastaanotettuna sekä vi-

ranomaisten pitämät tarkastukset hyväksytysti pidettynä 30.11.2018 men-

nessä. 

 

Melko pian vaiheen 1 rakennustöiden (purkutöiden) alettua on selvinnyt, että 

rakennuksen vesikattorakenne poikkeaa oleellisesti urakkalaskennassa käy-

tössä olleiden piirustusten mukaisesta rakenteesta. Näin ollen vanhojen ra-

kenteiden purkamisesta aiheutuu melkoisesti lisäkustannuksia. Urakoitsijalta 

on pyydetty em. perusteella yksikköhintatarjous urakoitsijalle aiheutuvasta li-

sätyöstä (ylimääräisten pintahuopien purku, ylimääräisen kovan eristevillan 

purku, ylimääräisen singelikerroksen poistaminen, yläpohjan ns. ”paloperman-

non” purku, yläpohjan siivous, ylimääräinen bitumisively epätasaisen betoni-

laatan yläpinnan tasoittamiseksi sekä jätekulut kuljetuksineen). Mahdollisista 

urakka-ajan viivästymisistä aiheutuvista telinevuokrista urakoitsija laskuttaa 

erikseen. 

 

Urakoitsijalta saatujen lisätyötarjousten mukaan laskettu lisäkustannus on 

kaikkineen n. 420.000 - 460.000 euroa. Tilapalvelut on teettänyt ulkopuolisella 

kustannuslaskijalla vertailevan kustannusarvion, joka päätyy suuruusluokal-

taan samansuuruisiin kustannuksiin. Vaikuttavana tekijänä korkeisiin lisäkus-

tannuksiin on erityisesti rakennuksen laajuus. Rakennuksessa on puretta-

vaa/uusittavaa vesikattoa kaikkiaan n. 4.600 m² ja rakennuksen huoneistoala 

(htm²) on 6.060 m². 

 

Vanhan kauppaoppilaitoksen ulkopuolisen perusparannushankkeen kokonais-

kustannusarviota tulisi em. perusteella korottaa n. 3.000.000 euroon. Tämän 

jälkeenkin hankkeen kokonaiskustannukset jäävät vielä alle 500 euroa/htm². 

Hankkeelta puuttuvasta rahoituksesta tuodaan erillinen, tarkempi lisämäärära-

haesitys vuoden 2017 talousarvioon seuraavaan teknisen lautakunnan ko-

koukseen 22.8.2017.” 

 

Tekninen lautakunta merkitsi tilannekatsauksen käynnissä oleviin talonraken-

nushankkeisiin tietoonsa saatetuksi. 

 

Raision vanhan kauppaoppilaitoksen ulkopuolisen perusparannushankkeen 

kokonaiskustannusarvio on nyt tarkentunut 2.990.000 euroon. Hankkeelta 

puuttuva rahoitus 430.000 euroa tulisi osoittaa lisämäärärahana vuoden 2017 

talousarvioon. 
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Päätösehdotus Tekninen johtaja Antti Korte 

 

Tekninen lautakunta esittää kaupunginhallitukselle ja -valtuustolle, että Rai-

sion vanhan kauppaoppilaitoksen ulkopuolisen perusparannushankkeen ko-

konaiskustannusarvio korotetaan 2.990.000 euroon. Hankkeelta puuttuva ra-

hoitus 430.000 euroa esitetään lisättäväksi kustannuspaikalle 964406 vuoden 

2017 talousarvioon. 

 

 

Päätös Tekninen lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.” 

 

 

Kaupunginhallitus 28.8.2017 § 276 

 

”Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

1. Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että Raision vanhan kauppaoppi-

laitoksen ulkopuolisen perusparannushankkeen kokonaiskustannusarvio 

korotetaan 2.990.000 euroon. Hankkeelta puuttuva rahoitus 430.000 eu-

roa esitetään lisättäväksi kustannuspaikalle 964406 vuoden 2017 talous-

arvioon. 

 
2. Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää nostaa ta-

lousarvion nettolainanottovaltuutta hankkeiden rahoittamiseksi 0,43 mil-

joonalla eurolla, jolloin nettolainanottovaltuus talousarviovuoden lopussa 

on 13,58 miljoonaa euroa 

 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.”  

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

1. ehdottaa valtuustolle, että Raision vanhan kauppaoppilaitoksen ulkopuoli-

sen perusparannushankkeen kokonaiskustannusarvio korotetaan 

2.990.000 euroon. Hankkeelta puuttuva rahoitus 430.000 euroa esitetään 

lisättäväksi kustannuspaikalle 964406 vuoden 2017 talousarvioon. 

 
2. ehdottaa valtuustolle, että valtuusto päättää nostaa talousarvion nettolai-

nanottovaltuutta hankkeiden rahoittamiseksi 0,43 miljoonalla eurolla, jol-

loin nettolainanottovaltuus talousarviovuoden lopussa on 13,58 miljoonaa 

euroa. 
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Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

Pöytäkirjaan merkittiin, että valtuutettu Ari Leinonen poistui kokouksesta tä-

män asian käsittelyn jälkeen klo 18.36 ja hänen tilalleen saapui varavaltuu-

tettu Niina Puoskari. 

 

 

 

 

 

Tiedoksi   Jari Sulander, Tilapalvelut  

  Reijo Vasama, Tilapalvelut 

  Matti Toivonen, Tilapalvelut 
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 Asianro 777/10.00.02.00/2017 

§ 145 

Kortteleiden 3099 ja 3100 hinnoittelu (Kisakylä) 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 28.8.2017 § 277 

 

”Maankäyttöpäällikkö Outi Pekkala 21.8.2017: 

 

Raision kaupungilla on Kisakylän asemakaava-alueella 8 kerrostalotonttia, 

joiden hinnoittelu on vahvistamatta.  

 

Kisakylän alue sijoittuu valtuuston vuonna 2009 hyväksymällä hinnoittelukar-

talla kahden hintavyöhykkeen alueelle, 150 e/k-m2 ja 135 e/k-m2, alueen 

pääosan ollessa vyöhykkeen 150 e/k-m2 alueella. Keväällä 2016 valmistu-

neen asuintonttien markkinahintatarkastelun (NewSec Valuation Oy) mukaan 

Kisakylän alueen kerrostalotontit sijoittuvat tarkastelun vyöhykkeelle, jonka 

markkinahintahaarukka on 116-120-127 e/k-m2 riippuen tontin sijainnista vyö-

hykkeellä ja käytöstä. Luonnollisesti haarukan yläpäätä on tarkoitettu käytettä-

väksi lähimpänä keskustaa, koska vyöhyke kokonaisuudessaan on suhteelli-

sen laaja. 

 

Kuhunkin kerrostalotonttiin kuuluu lisäksi osuus kunkin korttelin kaavan mu-

kaisesta paikoitusalueesta (LPA-29) sekä huoltorakennusten korttelialueesta 

(AH-4).   

 

Asian valmistelun yhteydessä on katsottu hinnoittelun 130 e/k-m2 vastaavan 

alueen markkinahintaa. Kaikkien tonttien luovutusmuotona olisi myynti tai 

vuokraus ja vuosivuokra määräytyy 5 % myyntihinnasta. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus esittää valtuuston hyväksyttäväksi Kisakylän kortteleiden 

3099 ja 3100 hinnoittelun 130 €/krs-m² ja vuosivuokra 5 % kauppahinnasta. 

Kaikkien tonttien luovutusmuotona on myynti tai vuokraus. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.”  

 

 

Liitteet 1 Sijaintikartta korttelit 3-3099 ja 3-3100 
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Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy Kisakylän kortteleiden 3099 ja 

3100 hinnoittelun 130 €/krs-m² ja vuosivuokra 5 % kauppahinnasta. Kaikkien 

tonttien luovutusmuotona on myynti tai vuokraus. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

 

 

Tiedoksi   Markku Mäkinen, Maankäyttöpalvelut  

  Pertti Verho, Maankäyttöpalvelut 
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 Asianro 779/10.00.02.00/2017 

§ 146 

Tontin 680-3-3059-3 hinnoittelu (Hulvela) 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 28.8.2017 § 278 

 

”Maankäyttöpäällikkö Outi Pekkala 21.8.2017: 

 

Hulvelanpäätteen asemakaava on tullut voimaan 16.4.2015. Asemakaava kä-

sittää yleisten alueiden korttelialueen laajennuksen siten että kortteliin muo-

dostuu uusi kerrostalotontti. Tonttista on tehty varausanomus. Tontti on vielä 

hinnoittelematta. 

 

Hulvelan alue sijoittuu valtuuston vuonna 2009 hyväksymällä hinnoittelukar-

talla hintavyöhykkeelle 150 e/k-m2. Keväällä 2016 valmistuneen asuintonttien 

markkinahintatarkastelun (NewSec Valuation Oy) mukaan Hulvelan alue si-

joittuu tarkastelun vyöhykkeelle, jonka markkinahintahaarukka on 116-120-

127 e/k-m2 riippuen tontin sijainnista vyöhykkeellä ja käytöstä. Luonnollisesti 

haarukan yläpäätä on tarkoitettu käytettäväksi lähimpänä keskustaa, koska 

vyöhyke kokonaisuudessaan on suhteellisen laaja. 

 

Asian valmistelun yhteydessä on katsottu hinnoittelun 130 e/k-m2 vastaavan 

alueen markkinahintaa. Tontin luovutusmuotona on vuokraus ja vuosivuokra 

määräytyy 5 % myyntihinnasta. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus esittää valtuuston hyväksyttäväksi tontin 680-3-3059-3 hin-

noittelun 130 €/krs-m² ja vuosivuokra 5 % kauppahinnasta. Tontin luovutus-

muotona on vuokraus. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.”  

 

 

Liitteet 2 Sijantikartta tontti 3-3059-3 
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Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy tontin 680-3-3059-3 hinnoittelun 

130 €/krs-m² ja vuosivuokra 5 % kauppahinnasta. Tontin luovutusmuotona on 

vuokraus. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

Pöytäkirjaan merkittiin, että Aarre Lehtonen poistui esteellisenä kokouksesta 

tämän asian käsittelyn ja päätöksenteon ajaksi. 

 

 

 

 

 

Tiedoksi   Markku Mäkinen, Maankäyttöpalvelut  

  Pertti Verho, Maankäyttöpalvelut 

  Aila Tuominen, Maankäyttöpalvelut 
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 Asianro 757/10.00.01.00/2017 

§ 147 

Kiinteistöjen 680-410-5-86 Joukola, 680-410-5-87 Joukola I ja 680-410-5-89 Kallio-

laakso kauppakirjan hyväksyminen 

 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 28.8.2017 § 279 

 

”Mittausteknikko Pertti Verho 22.8.2017: 

 

*** ovat tarjonneet Raision kaupungille ostettavaksi kiinteistöjä 680-410-5-86 

Joukola, 680-410-5-87 Joukola I osoitteessa Kirjolantie 7 ja 680-410-5-89 Kal-

liolaakso osoitteessa Hulvelankatu 6. 

 

Kiinteistöjen kiinteistörekisterin mukainen yhteispinta-ala on 3240 m². 

 

Kiinteistöt sijaitsevat 1.7.1964 vahvistetun asemakaavan (ohjeellinen tontti-

jako) alueella. Kiinteistöjen käyttötarkoitukset asemakaavan mukaan ovat 

pääosin AOT-rakennuspaikkoja. 

 

Kiinteistöillä 680-410-5-86 Joukola, 680-410-5-87 Joukola I on vuonna 1952 

rakennettu omakotitalorakennus ja vuonna 2010 rakennettu lämmin autotalli-

rakennus. Rakennukset ovat hyvässä kunnossa. Kiinteistöt ovat *** asumis-

käytössä. 

 

Kiinteistöllä 680-410-5-89 Kalliolaakso on vuonna 1963 valmistunut omakoti-

talorakennus, varastorakennus ja kahden auton autokatos. Rakennukset ovat 

hyvässä kunnossa. Kiinteistön rakennukset ovat vuokrattuina. 

 

Tarkoitus on, että *** jäävät asumaan kiinteistöjen 680-410-5-86 Joukola, 

680-410-5-87 Joukola I rakennuksiin 30.6.2019 asti. Raision kaupunki siirtyy 

kiinteistön 680-410-5-89 Kalliolaakso rakennusten vuokralleantajaksi kauppa-

hinnan maksamista seuraavan kalenterikuukauden alusta lukien. 

 

Raision kaupunki laatii kiinteistörekisteriä pitävänä kaupunkina sitovan tontti-

jaon asemakaavoja. Kiinteistöjen hankkiminen Raision kaupungin omistuk-

seen lisää merkittävästi kaupungin maanomistusta alueella, mikä puolestaan 

edesauttaa asemakaavan muuttamista alueella. 

 

Kaupunginhallitus päättänee esittää liitteenä olevan kiinteistön kauppakirjan 

valtuuston hyväksyttäväksi. 
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Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Ari Korhonen 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy liitteenä ole-

van kiinteistön kauppakirjan. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.”  

 

 

Liitteet 3 Kauppakirja *** 

 4 Sijaintikartta *** 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy liitteenä olevan kiinteistön kaup-

pakirjan. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

 

 

Tiedoksi   ***  

  Armi Peltonen, Konsernihallinto 

  Pirjo Peltomäki, Konsernihallinto 

  Outi Pekkala, Maankäyttöpalvelut 

  Pertti Verho, Maankäyttöpalvelut 

  Maija Lehto, Maankäyttöpalvelut 

  Leevi Heinonen, Tilapalvelut 
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 Asianro 818/06.00.00/2017 

§ 148 

Valtuutettu Emma Lindqvistin ym. valtuutettujen aloite koskien maksuttoman eh-

käisyn tarjoamista alle 25-vuotiaille raisiolaisille 

 

 

 Valtuutettu Emma Lindqvist jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Esitämme, että Raision kaupungin tulisi alkaa tarjota maksutonta ehkäisyä 

alle 25- vuotiaille raisiolaisnuorille. Maksutonta ehkäisyä tulisi tarjota sukupuo-

leen katsomatta, ja ehkäisymuodon valinnassa tulisi kuunnella nuoren tervey-

dentilan asettamia vaatimuksia. 

 

THL:n seksuaali- ja lisääntymisterveyden edistämisen toimintaohjelma on 

suosittanut maksutonta ehkäisyä jo vuodesta 2007. Maksuttoman ehkäisyn 

malliesimerkkejä ovat Rauman kaupunki sekä pohjoismaisella mittakaavalla 

Norja. Raumalla maksuttoman ehkäisyn on arvioitu tuovan vuosittain 100 000 

euron edestä säästöjä. Vähentyneiden aborttien lisäksi alle 20-vuotiaiden kla-

mydiatartuntojen määrä on laskenut kolmanneksella. Norjassa vuonna 2013 

maksuttoman ehkäisyn tarjoamisen jälkeen teinien synnytykset ja raskauden-

keskeytykset laskivat 29 % kolmen vuoden takaisesta vertailuluvusta. 

 

Maksuttomassa ehkäisyssä ei ole kyse ainoastaan ehkäisymenetelmien tar-

joamisesta, vaan myös useamman nuoren tuomisesta laadukkaan seksuaali-

kasvatuksen piiriin. Edullisenakin pidetty ehkäisymenetelmä voi olla tietyssä 

elämäntilanteessa liian kallis hankittavaksi. Nuorella ei välttämättä ole sään-

nöllisiä tuloja, joilla kustantaa ehkäisy, eikä luotettavaa aikuista, jolle puhua 

asiasta. Perustelemme 25 vuoden ikärajaa sillä, että eniten raskaudenkeskey-

tyksiä tehdään 20-24-vuotiaiden ikäluokassa. 

 

Raisiossa 4.9.2017 

 

Kaupunginvaltuutettu Emma Lindqvist (vas.) ja Vasemmiston valtuustoryhmä 

 

Pekka Närhinen Aarre Lehtonen 

Eija Nurmi  Sari Suominen 

Jyrki Yrttiaho” 

 

 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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 Asianro 817/06.00.00/2017 

§ 149 

Valtuutettu Anneli Kivijärven ym. valtuutettujen aloite koskien maksutonta raskau-

den ehkäisyä raisiolaisille 

 

 

 Valtuutettu Anneli Kivijärvi jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Viimeisen 10 vuoden ajan on puhuttu ja puuhattu maksutonta raskauden eh-

käisyä suomalaisille nuorille. Monia kansalaisaloitteita on tehty niin kunnille 

kuin eduskunnallekin. Kunnissa on hyvin monenlaiset ja erilaiset käytännöt 

asian suhteen. Viime aikoina esille ovat itsensä ehkäisyn edelläkävijöinä tuo-

neet Rauma ja Vantaa, jotka ovat saaneet abortteja vähäisemmäksi lisää-

mällä maksutonta ehkäisyvälinejakelua yhdistettynä seksuaaliterveysneuvon-

taan. 

 

Suomessa tehdään maailman toiseksi vähiten abortteja. Suomessa ei juuri-

kaan ole teinisynnytyksiä. Miksi puuhataan maksutonta ehkäisyä? 

 

Aborttien lukumäärä on pysynyt samalla tasolla koko 2000-luvun, noin 10 000 

keskeytystä vuodessa (-73 23000, -96 9800). Ikävä piirre suomalaisissa abor-

teissa on, että niitä tehdään eniten 20-24-vuotiaille, siis parhaassa synnytys-

iässä oleville. Abortteja tehdään eniten sellaiselle erityisryhmälle kuin ”vuoden 

sisällä synnyttäneet naiset”. Erityisen harmillinen piirre on, että aborttiin meni-

jöistä 37 prosenttia on uusijoita. 

 

Miksi ehkäisyä ei käytetä? Onko se rahasta kiinni? Halvimmat ehkäisypillerit 

maksavat 3 euroa kuukaudessa ja kondomi 21 snt. Rahasta hyvin harvoin on 

kysymys. Kysymys on asenteesta. Hormoneita pelätään, pillereitä ei muisteta 

ottaa, kondomin kanssa on keljua- ”ei pääse tarpeeksi lähelle” nuorten oman 

ilmaisun mukaan. 

 

Rauma jakaa ehkäisypillereitä 20-vuotiaaksi saakka maksutta ja myös kieru-

kan voi saada maksutta. Kondomeita saa maksutta vain kourallisen ehkäisy-

neuvontaa antavissa pisteissä kuten ehkäisyneuvolassa tai kouluterveyden-

hoitajan vastaanotolla. 

 

Ylivoimaisesti tehokkaimmat ja parhaimmat ehkäisymenetelmät ovat hormoni- 

ja kuparikierukka ja ihonalainen ehkäisykapseli. Kuparikierukat ovat halpoja ja 

useimmissa kunnissa ensimmäisen on saanut maksutta jo vuosikymmeniä. 

 

Hormonikierukoita on kolmea eri hormonipitoisuutta nykyisin- ne ovat 3-, 5- ja 

7-vuoden kierukoita, jotka maksavat apteekissa 150-160 euroa. Ihonalainen 

kapseli on 3-5vuoden ehkäisy hinnaltaan 170 euroa. (Tukkuhinnat tietenkin 

ovat matalammat). Nämä pelkkää keltarauhashormonia sisältävät menetelmät 

ovat helppoja käyttää eikä niitä tarvitse päivittäin tai viikoittain muistaa. Ne 
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sopivat hyvin ihan nuorille mutta vanhemmillekin, synnyttämättömille ja syn-

nyttäneille naisille. Niiden käytölle ei ole lääketieteellisiä vasta-aiheita. Sekä 

kierukoiden että kapselin asentaminen on muutaman minuutin toimenpide, 

jonka yleislääkäri mainiosti osaa tehdä. 

 

Hankintahinta on liian kallis monelle, vaikka kustannukset vuotta kohden tuli-

sivatkin hyvin halvaksi. 

 

Me sosialidemokraattinen valtuustoryhmä esitämme, että kaikille raisiolaisille 

alle 25-vuotiaille naisille annetaan maksuton ensimmäinen hormonikierukka. 

Hormonikierukan saisi maksutta myös kerran synnytyksen jälkeen jälkitarkas-

tuksessa ja raskauden keskeytyksen jälkeen. Hormonikierukan samanvertai-

nen vaihtoehto, ehkäisykapseli, annettaisiin samoin perustein naisen oman 

valinnan mukaan. 

 

Esitämme myös, että asiasta säännöllisesti tiedotetaan julkisuudessa. 

 

Raisiossa 04.09.2017 

 

Anneli Kivijärvi Annika Aaltonen 

Vesa Parantainen Sari Packalén 

Maria Virko  Jarmo Rosama 

Aki-Petteri Löfgren Anita Ruusuranta 

Kimmo Kosonen Hannele Lehto-Laurila 

Raimo Sulonen Janne Laulumaa” 

 

 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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 Asianro 819/06.00.00/2017 

§ 150 

Valtuutettu Sari Suomisen ym. valtuutettujen aloite koskien yhden hengen liikku-

van päivystysyksikön perustamista 

 

 

 Valtuutettu Sari Suominen jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Esitämme, että Raisioon perustetaan ympärivuorokautinen yhden hengen 

liikkuva päivystysyksikkö, jolla on lääkkeenmääräysoikeus ja yhteys akuutti-

osaston lääkäriin. Vastaava liikkuva yksikkö on käytössä Lappeenrannassa, 

jossa uudistus on otettu hyvin vastaan ja mallia ollaan laajentamassa Mikke-

liin. Mielestämme liikkuva päivystysyksikkö on tarpeellinen, sillä yhteispäivys-

tys on ruuhkautunut ja potilaat joutuvat odottamaan yhteispäivystyksessä hoi-

toa pitkiä aikoja. 

 

Yhden hengen liikkuva päivystysyksikkö tarjoaisi päivystyksellistä hoitoa poti-

laiden kotona ilman ambulanssikuljetusta tai käyntiä yhteispäivystyksessä. 

Tämä vähentäisi osaltaan yhteispäivystyksen kuormitusta, kun ei-kiireelliset 

potilaat hoidettaisiin kotona. Yksikön potilaita olisivat mm. vanhukset ja lapsi-

perheet. Potilaat valikoituisivat yhteispäivystykseen tulleiden soittojen perus-

teella, josta ei-kiireellisten potilaiden soitot ohjattaisiin suoraan päivystysyksik-

köön. Apua tarjottaisiin virtsatieinfektioiden, korvatulehdusten ja silmätuleh-

dusten kaltaisiin vaivoihin, joiden takia potilas ei tarvitse erikoissairaanhoidon 

käyntiä. Kiertävän päivystysyksikön hoitajalla olisi mahdollisuus testata poti-

laan luona tulehdusarvojen ja EKG:n kaltaisia tutkimuksia. 

 

Raisiossa 4.9.2017 

 

Kaupunginvaltuutettu Sari Suominen (vas.) ja Vasemmiston valtuustoryhmä 

 

Pekka Närhinen Aarre Lehtonen 

Eija Nurmi  Emma Lindqvist 

Jyrki Yrttiaho” 

 

 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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Muutoksenhakuohje (130-150 §) 
 
Muutoksenhakukiellot 
 

Seuraavista päätöksistä ei saa tehdä kunnallisvalitusta, koska päätös koskee 
vain valmistelua tai täytäntöönpanoa (kuntalaki 136 §): 
 
§ 130 – 132, 134 – 137, 143, 148 – 150  
 
Muun lainsäädännön mukaan ei seuraaviin päätöksiin saa hakea muutosta 
valittamalla. Päätösnumerot ja muutoksenhakukiellon perusteet: 
 
§ 

 
Valitusosoitus 
 

Seuraaviin päätöksiin voidaan hakea muutosta kirjallisella valituksella.  
 

Valitusviranomainen 
 
Turun hallinto-oikeus 
Sairashuoneenkatu 2-4, PL 32, 20101 Turku 
turku.hao@oikeus.fi 
faksi 029 56 42414 
 
 
Kunnallisvalitus; pykälät 
 
§ 133, 138 – 142, 144 – 147  Valitusaika 30 päivää 
 
Kunnallisvalituksen saa tehdä se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeu-
teen, velvollisuuteen tai etuun päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen) 
sekä kunnan jäsen. 
 
Hallintovalitus; pykälät 
 
§   Valitusaika 30 päivää 
 
Hallintovalituksen saa tehdä se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeu-
teen, velvollisuuteen tai etuun päätös välittömästi vaikuttaa. 
 
Muu valituselin 
 
§  
 
(nimi ja postiosoite)  Valitusaika x päivää 
 
Valitusaika alkaa päätöksen tiedoksisaantipäivästä. 
 
Valituskirja 
 
Valituskirjassa on ilmoitettava 
 
- valittajan nimi, kotikunta, postiosoite ja puhelinnumero 
- päätös, johon haetaan muutosta 
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- miltä osin päätöksestä valitetaan ja muutos, joka siihen vaadi-
taan tehtäväksi 

- muutosvaatimuksen perusteet. 
 
Valituskirja on valittajan tai muun laatijan omakätisesti allekirjoitettava. Myös 
laatijan nimi ja kotikunta on mainittava. 
 
Valituskirjaan on liitettävä päätös, josta valitetaan alkuperäisenä tai jäljennök-
senä, todistus siitä päivästä, josta valitusaika on luettava sekä asiakirjat, joihin 
valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole jo aiemmin toimitettu vi-
ranomaiselle. 
 
Valituskirja on toimitettava valitusviranomaiselle ennen valitusajan päätty-
mistä. Omalla vastuulla valituskirjat voi lähettää postitse, sähköpostilla, fak-
silla tai lähetin välityksellä. Valitusasiakirjat on lähetettävä niin ajoissa, että ne 
ehtivät perille ennen valitusajan päättymistä. 
 
Yksityiskohtainen valitusosoitus annetaan pöytäkirjanotteen liitteenä. 
 

 
 
 
 


